
 
 

Bijdrage Swollwacht Begroting 2020  

Uitgesproken op vrijdag 8 november 2019 door Silvia Bruggenkamp  

  

“Zwolle, stad van nu – stad van de toekomst ”  

  

Voorzitter, leden van het College, collega raadsleden, dames en heren.  

 

Allereerst voorzitter, een woord van dank! Dank aan de ambtelijke organisatie voor alle 

inspanningen die hebben geleid tot deze begroting.  

 

Maar ook een woord van trots. Want er ligt vandaag een begroting voor om trots op te 

zijn, en dat zijn we ook! 

 

We lopen in op de tekorten die zijn ontstaan, we hebben financiële armslag voor wat op 

ons afkomt, en er is vlees op de botten. Dat is ontzettend belangrijk want we zijn er nog 

niet. 

 

De Begroting laat een mooi toekomstperspectief zien, zowel incidenteel als structureel. 

 

Maar er liggen nog behoorlijke uitdagingen op ons te wachten. We denken bijvoorbeeld 

aan de implementatie van de Hervormingsagenda en de nog steeds aanwezige zorgen op 

het gebied van jeugdzorg. Ook zijn er landelijke ontwikkelingen die een behoorlijke 

financiële wissel zullen gaan trekken op de aanpak van afvalverwerking. 

 

De financiële armslag die we nu zien gepresenteerd in de Begroting,  hebben we ook 

nodig. 

 

En er is visie op die Zwolse toekomst. Op een veranderende Zwolse samenleving. Een 

samenleving die wij, als fractie van Swollwacht wel echt Zwols willen houden. 

  



Wij sluiten onze ogen niet voor de veranderingen die op ons af komen, we staan daar voor 

open, als partij, maar vooral ook als inwoner van Zwolle.  

 

We willen echt Zwolle blijven, we zijn uniek en dat willen we zo houden.  Randstedelijke 

allures passen niet bij ons Zwols karakter. Doe maar gewoon dan doe je al gek genoeg.  

 

En kan dat voorzitter, met de groei van Zwolle? “Gewoon” blijven doen?  En “doen we al 

gek genoeg”? Steeds meer mensen willen in Zwolle wonen, en dat snappen we! Zwolle is 

geweldig!  

 

Maar als enige echte Zwolse Stadspartij zullen we blijven pleiten voor de eigenheid van ons 

bijzondere Zwolle. Voor een Zwolle waar iedereen mee kan doen. Een Zwolle met 

aandacht voor kwetsbare mensen, maar ook dieren. En een Zwolle met aandacht voor het 

verleden. Waar het verleden tastbaar en zichtbaar wordt gemaakt. We zijn daarom blij met 

de grote inzet van het HCO op dit gebied.  

 

Maar vandaag gaat het, naast de toekomst, ook over het heden. 

 

Er speelt van alles.   

 

Veiligheid  

Als de kranten koppen dat Zwolle afstevent op een recordjaar voor wat betreft misdrijven 

en moord en doodslag, dan doet dat wat met onze stad.  Schietpartijen in Stadshagen, in 

Holtenbroek, schietpartijen die mogelijk te maken hebben met drugshandel zo was in de 

krant te lezen.  Geweld, heftig geweld lijkt te horen bij bepaalde vormen van criminaliteit 

die overal in Nederland en dus ook in Zwolle plaatsvinden. 

 

Dit geweld is wat onze fractie betreft te allen tijde onacceptabel.  

 

Voorzitter, de fractie van Swollwacht wil op deze plek haar afschuw uitspreken over het 

geweld dat de afgelopen weken in Zwolle heeft plaatsgevonden. 

 

Zorgen hebben we over de toenemende druk op blauw op straat. En ondanks deze 

toenemende druk, de criminaliteit waarmee we ook in Zwolle te maken hebben, moeten 



150 agenten van de politie eenheid Oost-Nederland hun collega’s in de Randstad gaan 

helpen.  

 

Voorzitter, we zijn blij met de reactie van onze burgemeester hierop.   

 

Daarnaast is, ook in Zwolle, in toenemende mate sprake van straatintimidatie. Van 

seksuele intimidatie. Intimidatie die zich ook richt op de leden van onze LHBTI-

gemeenschap.  

 

Voorzitter, de fractie van Swollwacht vindt dit onverteerbaar. 

 

We dienen daarom een motie in die het College vraagt een strategie te ontwikkelen die 

beoogt straatintimidatie/seksuele intimidatie tegen te gaan. En we vragen daarbij speciale 

aandacht voor de intimidatie waar leden van onze LHBTI-gemeenschap mee te maken 

heeft. 

 

Dat willen we niet in onze stad en daar moet wat aan gebeuren. 

 

Verkeersveiligheid  

Veiligheid is ook in het verkeer belangrijk! Het lijkt onderhand, alsof het normaal is dat 

mensen zich niet aan de verkeersregels houden. Alsof het logisch is, dat je je niet aan de 

maximumsnelheid houdt. En wordt er in het land geëxperimenteerd met het belonen van 

gedrag, dat eigenlijk normaal zou moeten zijn.  Je houden aan de verkeersregels is 

normaal, niet excellent of iets dat beloond moet worden.  

 

Belonen van normaal gedrag is de omgekeerde wereld en geeft in onze beleving een 

verkeerd signaal af.   

 

Gelijktijdig blijft de aanpak van hardrijders, ingewikkeld.  Het Openbaar Ministerie stelt 

hiervoor randvoorwaarden waar niet één twee drie aan voldaan kan worden.  

 

Voorzitter, de fractie van Swollwacht ziet wel mogelijkheden ten aanzien van het maken 

van nieuwe afspraken in het Uitvoeringsplan Verkeersveiligheid 2020.  

 



Afspraken over handhaving en aanpassing van de wegen die daarvoor in aanmerking 

komen. Voorzitter, die afspraken zijn niet alleen wenselijk, maar vooral noodzakelijk. We 

dienen daarom een motie in die het College oproept deze afspraken ook daadwerkelijk te 

maken.  

 

Ouderen 

Voorzitter, de fractie van Swollwacht benadrukt keer op keer de blijdschap over de agenda 

“waardig en vitaal ouder worden”. Over inclusiviteit als leidende waarde gesproken!  

 

Ouderen horen niet achter de geraniums (tenzij ze dit zelf graag willen uiteraard) maar zijn 

substantieel deel van onze samenleving. Zij verdienen ons respect maar ook onze zorg. Zij 

verdienen begrepen  te worden.  

 

Voorzitter, mijn vader kwam van de Kamperpoort en sprak alleen maar Kamperpoorter 

Zwols. Dat is nog weer iets anders dan het gewone Zwols kan ik u vertellen.   

 

Hij had er een gloeiende hekel aan om te praten met mensen die hem niet goed 

verstonden. Hij wilde bijvoorbeeld niet naar een dokter, omdat die hem toch niet 

verstond. Hij sprak nauwelijks met de thuiszorg die mijn moeder destijds kreeg, om 

dezelfde reden.  

 

Dit is natuurlijk een op zich zelf staand geval en speelde overigens in 2001. Maar het zal mij 

altijd bij blijven.   

 

Er zijn veel ouderen in Zwolle die Zwols praten, en die er moeite mee hebben dat zij niet 

meteen begrepen worden. Nog steeds! En die zich daardoor ongemakkelijk voelen in hun 

contacten met zorgaanbieders of hulpverleners.   

 

We dienen daarom een motie in die het College vraagt te onderzoeken of het gebruik van 

het Zwols in de contacten tussen zorgverleners en zorgvragers in het kader van het 

programma “vitaal en waardig ouder worden” in Zwolle meerwaarde biedt en gerealiseerd 

kan worden.   

   

Biomassa  



De afgelopen periode zijn wij veelvuldig benaderd door inwoners die ongerust zijn over de 

berichten rondom biomassa. De kranten en sociale media staan er vol van. Biomassa is 

helemaal niet goed voor het milieu. En in Amerika wordt gezegd dat Nederlandse subsidies 

voor biomassa de Amerikaanse natuur slopen en inwoners ziek maken. Een grote groep 

wetenschappers stelt al langere tijd deze manier van energieopwekking niet duurzaam en 

slecht is voor het klimaat. En wij zijn daar, met onze inwoners, ongerust over. 

 

Deze pijler onder het klimaatakkoord ligt onder vuur. Kunnen wij dit doorzetten terwijl de 

twijfels toenemen?  

 

Wat wij in ieder geval kunnen doen is op deze plek uitdrukkelijk de aandacht vragen voor 

de zorgen van onze Zwolse inwoners hierover.  

 

En het College vragen wat meer uitleg te geven over waarom deze kwestie zo enorm 

ingewikkeld is. 

 
Stikstof en wonen  

Voorzitter, de fractie van Swollwacht heeft ook zorgen over het stikstofprobleem. 

Projecten in het ruimtelijk domein lopen grote risico’s en dat maakt ons als partij onzeker 

over de toekomst.  De gevolgen van de diverse maatregelen hebben consequenties voor 

bijvoorbeeld de woningbouwplannen in Zwolle. We willen immers ook in 2020 zo'n 1000 

woningen bijbouwen. 

En dan heb ik het nog niet eens over de vele onzekerheden waarmee boeren, bouwers en 

burgers in het algemeen te maken hebben op dit gebied. Zij vragen zich af: komt dit wel 

goed?  Wat gebeurt er met onze bedrijven, met onze banen, met onze woningen, met 

onze toekomst?   

 

Wij willen graag het College oproepen om op dit specifieke onderwerp, onze inwoners 

actief en ruimhartig van informatie te voorzien. Onze inwoners verdienen het om actief, 

duidelijk en compleet geïnformeerd te worden.  

 

We kunnen de zorgen, gezien het landelijke beleid, niet verlichten maar wij vinden dat we 

alles moeten doen om te zorgen dat de informatieverstrekking aan onze inwoners tiptop is 

en we roepen het College daartoe op.  



 

Wonen en zorg 

Voorzitter, de gemeente streeft naar een inclusieve samenleving waar voor iedereen plek 

en perspectief is. 

 

Helaas is het soms zo, dat waar het perspectief voor de ene inwoner begint, het 

perspectief voor de andere inwoner van Zwolle ophoudt. Ik moet daarbij denken aan het 

krantenartikel dat onlangs verscheen over een dakloze Zwollenaar. Enerzijds wordt hem de 

kans geboden zijn leven weer op orde te krijgen. En dat gun je iedereen. Anderzijds de 

nare ervaringen die dit bijvoorbeeld de directe buren oplevert. Hun perspectief verandert 

negatief met het perspectief dat een dakloze Zwollenaar wordt geboden.  

 

Dit voorbeeld voorzitter, geeft aan hoe ingewikkeld dit is. 

 

Daarnaast is in de ene wijk de sociale situatie slechter dan in een andere wijk.  Er is geen 

actief beleid over de evenredige verdeling van zorgwoningen. Kijkend naar bijvoorbeeld de 

Kamperpoort, daar zien we dat meerdere factoren leiden tot overlast. Zorgwoningen, 

studentenhuizen, een drugspandje..  Wij zouden graag zien dat sprake was van een meer 

uitgebalanceerde verdeling. We dienen dan ook een motie hierover in. 

 

Daarnaast zijn we er stellig van overtuigd dat geld dat bedoeld is voor zorg, ook naar de 

zorg toe moet gaan. En niet in de portemonnees van malafide zorgaanbieders moet 

belanden. 

 

Zorg cowboys, zorgelijke zorgaanbieders noemen wij het liever, moeten worden aangepakt 

en alle instrumenten om hen te bestrijden moeten worden ingezet. 

 

Ook hier dienen we enkele moties voor in. 

 

 

Tenslotte 

 

Voorzitter, 10 minuten voor de Algemene Beschouwingen is eigenlijk veel te kort. Er is nog 

zoveel meer dat onze fractie wil benadrukken.  



 

Er zijn stappen gezet om de zorg, ook voor onze toekomst, toegankelijk en betaalbaar te 

houden. Het welzijn voor Zwollenaren te borgen en te vergroten.  

 

Stappen om de groei van Zwolle aan te kunnen. Aandacht voor mens, dier en voor de 

Zwolse samenleving als geheel. Aandacht voor de groei van Zwolle, waaraan onze fractie 

als persoonlijke noot wil toevoegen, laten we vooral Zwols blijven met elkaar!  

 

Voorzitter, wij houden van onze stad, van haar waarden en haar eigenaardigheden. Van 

haar prachtig historisch karakter. Van haar gekkigheid. Van haar eigenheid.  

 

Ik denk dat niemand het ons euvel zal duiden als we benadrukken dat we juist dat eigen 

Zwolse karakter zo graag willen behouden want dat onderscheidt ons en maakt ons 

bijzonder! 

 

Wij wensen het College alle succes met de verdere uitvoering.  Wij hebben er vertrouwen 

in!  

 

Voorzitter, dank u wel. 

 

 
 

Silvia Bruggenkamp 

Jeffrey Satoor de Rootas 

Evelina Bijleveld 
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Guido Pasman 

Ron Klappe 


